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§ 16 
Detaljplan för Centralstaden i stadsdelen Norrmalm  

Remiss från stadsbyggnadskontoret, S-Dp 2016-17154 
Dnr. 2025-9304 
MF 2025/75 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  
1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden lämnar följande synpunkter på 
detaljplan för Centralstaden i stadsdelen Norrmalm: 
 

- Möjligheten att rena dagvattnet från befintliga vägytor inom 
planområdet bör studeras vidare. 
  
- För att säkerställa genomförbarheten av planerade 
dagvattenåtgärder så behöver de studeras mer i detalj i det 
fortsatta planarbetet. 
  
- Möjligheten att utnyttja parkeringsytan utanför planområdet 
som en tillfällig skyfallsyta bör studeras vidare. 
  
- Takens möjlighet att omhänderta föreslagna volymer 
skyfallsvatten bör studeras mer i detalj. 
  
- Konsekvenserna vid ett 500-årsregn ska redovisas då 
centralstationen utgör en samhällsviktig verksamhet. 
  
- Kompletterande provtagning av jord och grundvatten, samt 
en fördjupad riskbedömning kommer att behöva utföras inför 
genomförandet av planprojektet. 
  
- För att minska framtida risk för spridning av PAH-ämnen 
och kvicksilver till yt- och grundvattenvattenrecipient bör det 
utredas vilka åtgärder som bör vidtas inom ytor med tydligt 
förhöjda föroreningshalter. 
  
- Påverkan från stomljud och vibrationer bör studeras vidare 
för att säkerställa att det inte uppstår störningar för de som 
arbetar och övernattar på hotell inom området. 
  
- Projektets ambition att skapa grönytor med möjlighet till 
ekosystemtjänster är positiv och det är av stor vikt att denna 
ambition kvarstår genom hela projektet i konkurrensen med 
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andra funktioner. 
  
- Om en ventilationslösning för plattformrummet föreskrivs 
som innebär ett ventilationsutsläpp av järnvägspartiklar till 
utomhusmiljön, bör kompletterande beräkningar av 
haltbidraget från denna källa till utomhusluften göras. 
  
- Risken för ökade elektromagnetiska fält från fastigheternas 
nätstationer och transformatorstationer bör studeras vidare. 
  

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera 
paragrafen. 
 

Reservation 
Samtliga ledamöter för Moderaterna reserverar sig med hänvisning 
till sitt förslag. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1. Ordföranden Åsa Lindhagen (MP), Felicia Schartner Giertta 

m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V), vice ordföranden 
Elin Hjelmestam (L), Anders Edin (SD) och Ashna Ibrahim 
(C) föreslår (se beslutet). 
  

2. Torbjörn Erbe m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar att 
avstyrka förslag till detaljplan Centralstaden samt att 
därutöver anföra följande:  
  

Vi är positiva till att det tillskapas en grönare och mer 
mänsklig miljö i området runt Stockholms centralstation. 
Dock har planförslaget helt missat de behov som resenärer, 
kontor, boenden och butiker har i området. Det behöver vara 
enkelt att ta sig till och från Centralen samtidigt som 
leveranser av varor och tjänster till och från butiker och 
restauranger behöver fungera. Likaså kommer de många 
arbetsplatser som planeras i området behöva service, 
underhåll, leveranser. Vi saknar helt förslag om hur detta ska 
hanteras i planförslaget. Vi vill därför understryka vikten av 
att alla stockholmare och trafikslag enkelt ska kunna ta sig 
runt i området. 
  
Stockholm har flera viktiga trafikleder som separerar 
fordonstrafik och människor och så även i området runt 
Centralen. Vi är mycket oroliga över att den styrande 
majoriteten fortsätter försvåra tillgängligheten till dessa 
trafikleder. Dessutom föreslås det i planförslaget att 
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Klarabergsviadukten skall stängas helt, vilket skulle 
komplicera vardagen ytterligare för många stockholmare. 
  
Stängs en väg av kommer andra alternativ användas även om 
detta betyder att bilar, servicefordon och lastbilar i allt större 
utsträckning tvingas in i bostadskvarteren. Det innebär 
försämrad trafiksäkerhet samt mer avgaser och buller för 
boenden i området. Utan en genomtänkt plan hur taxi, 
servicefordon och lastbilar skall kunna angöra, lasta och lossa 
eller genomföra sina serviceuppdrag kommer möjligheten att 
leva och verka i området kraftigt begränsas. Från 
Klaratunneln har in- och utfart till Tegelbacken och 
Kungsholmen redan stängts. På Söderleden planeras fyra av- 
och påfarter tas bort och trafiken kommer istället hänvisas till 
Fleminggatan och mindre gator sidogator. 
  
Moderaterna ser en hög risk för att det här förslaget inte bara 
kommer försvåra för transporter och boenden, utan även 
påverka luftkvaliteten negativt i centrala Stockholm. När 
större trafikleder försvinner och tillgängligheten begränsas 
riskerar det att skapa längre bilköer när transportrafik leds in 
på mindre gator. 

Beslutsgång 
Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Åsa Lindhagen (MP), Felicia Schartner 
Giertta m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V), vice ordföranden 
Elin Hjelmestam (L), Anders Edin (SD) och Ashna Ibrahim (C). 
  
 
Handlingar i ärendet 
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